
obsah

SPECIAL

„Pohár/' nám narostly do taková výše, 
že si dnes můžeme dovolit uveřejnit tzv. 
Pohárový speciál, navíc když к Českému 
skokovému a Českému drezurnímu 
přidáme ten Pavo v Jezdectví!
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1 Letošní vítěz Velké ceny Cách byl 
л  zakoupen na hannoverské aukci za 

pouhých 14 500 eur. Seznamte se 
s Codexem One.

Jezdectv KALENDÁŘ SNOVOU 
SLUŽBOU

ß |sP O R T

Už jste si všimli změn na našem 
webu v menu KALENDÁŘ? Pak vězte, 
že si sami můžete zadat akci, kterou 
po schválení našimi redaktory mů
žete dále doplňovat soubory. Třeba 
pozvánkami, rozpisy, startovními 
nebo výsledkovými listinami. Určitě 
si do něj nezapomeňte napsat také 
kontakt přímo na vás pro případné 
dotazy zvědavců nebo přihlášky 

účastníků! Ke každé akci -  závody, soustředění, 
plesy, výstavy -  lze připojit i fotogalerii, různé 
odkazy a podobně. Vyhledávat pak můžete 
podle kategorií, na které jste na našem webu 
zvyklí. Nejbližší akce se řadí na home page a sa
mozřejmě odsud budeme doplňovat i Kudykam 
v časopisu! A nezapomeňte, že na našem webu 
stále soutěžíme -  nedávno jste mohli soutěžit 
o bundy s Dance and Jumpern, připravujeme 
soutěž s Litexem o závodní trika nebo jezdec
kými potřebami Libich o kamaše!

31 V Šamoríně se konalo mistrovství světa 
mladých koní ve vytrvalosti. Startovala 
nejenom česká ekipa, ale i ta slovenská 
a dokonce sám majitel areálu.

40 V maďarské pustě se na mistrovství světa 
jednospřeží podařilo českému vozatajci 
skvěle umístit v parkuru. Jak celý výjezd 
družstva probíhal?

48 Během návštěvy v Jezdeckém klubu 
Norma nedaleko Prahy se mluvilo o všem 
-  o všestrannosti, o drezuře, o skocích, 
o dostizích, o pratetě Latě, o pohodě, 
o exhibicích, kontrolní a revizní komisi ČJF, 
o koních, o sedlech, o psech. A všechno jsme 
se snažili shrnout do pouhých čtyř stran.
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6 Kudykam 1Z Speciál
8 Společnost Z8 Profil
10 Žebříčky 32 Fotoudálost

R A  DOSTIHY
52 Prestižní Vítězný oblouk vyhrál kůň 

nejštědřejšího sponzora. Čeští koně sice 
přijeli, avšak nezvítězili -takzase příště.,.

Q í  WESTERN___________
52 V prostorách Wanted Ranche proběhla 

paint show. Rozhodoval ji zkušený 
německý rozhodčí. Koho ohodnotil 
nejlépe a jak naopak hodnotili akci 
účastníci?

56 Ranč Podolí na Šumavě se sice věnuje 
hlavně westernu, nejmilejším koněm 
majitele je však norík.

48 Navštívili jsme 59 Chov
52 Dostihy 72 Veterina
54 Western 78 Výživa
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FOTOUDÁLOST

важу-— - ..m i
Skvělé deváté místo obsadila Zuzana Zelinková ve vídeňském 
kole nejbohatší série světa Global Champions Tour. Jakou radu 
dostala do parkuru od trenéra?

JEZDECKÉ VYBAVENÍ
Zimaje za dveřmi a nejenom koně, 
ale i jejich dvounozí kamarádi se 
na ni pečlivě připravuji. Kterou 
bundu byste si vybrali vy?

____________ DISKUSE
Chovatelský seriál Kritéria 

mladých koní stále procházejí 
změnami a spolu s finále jsou 

předmětem horkých diskusí. Co 
by doporučili hlavní aktéři?

ž | |  ZAJÍMAVOSTI

66 Výcvikovou hodinu s Ernstem
Dillonem si může dopřát každý, kdo se 
začte do jeho knihy. Anebo do našeho 
článku. Dnes o tom, jak pracovat na 
rovnováze.

70 Přeprava koní stále není pravidly 
silničního provozu úplně jasně 
popsána. Navíc je  často řidič nucen 
dodržovat různá pravidla, která si 
prot iřečí. A na silnících v zahraničí je to  
ještě složitější...

74 Kterak vašeho koně připravit na 
podzim i zimu?

78 Dobrý hospodář se na zimu pořádně 
připraví. Minimálně tak, že si 
zakonzervuje krmiva, jež se mu (a hlavně 
jeho koni) budou opravdu hodit.

* * *  i .  , -----------  ----------------------- ------------------—

93 Inzerce
97 Kupony
98 Příště

CHOV

62 Dnes se po krátké zastávce ve Francii 
u Boussacovy šampiónky Adargatis 
vydáme do USA po stopách její 
tříčtvrteční sestry La Troienne, patrně 
nejdůležitějšího amerického importu 
20. století.

65 Dva koně českého chovu se proskákali 
až do stupně T. Která jména původ Šejny 
a Galiley obsahuje?

2 Do redakce dorazily nejoblíbenější 
fotografie z prázdnin na téma koně.

3 Co všechno víte o Národním hřebčíně
v Kladrubech nad Labem?

5 První díl nového fotorománu Spol užačka
se začíná slibně rozjíždět...

13 Zajímají vás Hubertovy jízdy? Pak sí o nich 
přečtěte více.

14 Soutěžit s Equiservisem o zajímavé ceny? 
Jak jinak!

DOBÍJEJME baterky!
Zběsilé fèto i větší část podzimu je  za námi 

a nadchází doba dobíjení baterek, pro lidí 
i pro koně. Mně třeba na cefý uzávěrkový 
týden dobila jedna návštěva u známého 
českého chovatele. Podzimní slunce prosví
tilo krajinu, zasloužilé matky, dorost, letošní 
hříbátka i budoucí plemeníci se líně slunili 
a zvědavě doráželi na cizí příchozí. Na otázku, 
zda některá z místních klisen čeká potomka 
jednoho z nejlepších hřebců, který tady letos 
působil, překvapivá odpověď -  kdepak, ten 
bude mít potomků dost, já musím zachovat 
jinou krev. Prostě jeden z těch nadšených 
bláznů, díky nimž ještě český chov jakž takž 
žije. Na otázku, co si svaz, kde má zapsané 
koně, počne, když dostane od státu menší do
tace, zase přišla odpověď- tak se nebude roz
dělovat to lik peněz, když nebude z čeho, to 
se přece nedá nic dělat. Zkrátka takové klidné 
odpoledne to bylo. Díky této příjemné nedělí 
v milé společnosti se vlastně změnil i název 5
tohoto sloupku. Původně se měl jmenovat 
Je to trapné... v reakci na náš nedodržený 
slib o uveřejnění článku o Shagya-arabech.
Jak totiž vysvětlit čtenářům, že svaz chova
telů tak úctyhodného plemene nedokázal 
smysluplně naplnit čtyřstránkovou rubriku 
„Já, kůň", o výběru konkrétního zástupce ple
men ani nemluvě. Koho totiž vybrat, aby to 
ostatním nevadilo? Chovatelské svazy a jejich 
členové by neměli zapomínat, že v jednotě 
je síla, a když bude všeobecně zájem o jejich 
plemeno, bude na tom profitovat každý jejich 
člen. Stejně jako funkcionáři ostatních organi
zací by měli pochopit, že čím více členů, tím 
větší síla pro prosazování společných zájmů.
A ne neustále vymýšlet nová a nová svazující 
pravidla a házet klacky pod nohy těm, kteří 
se snaží chov nebo sport opravdu praktiko
vat. A ke spokojenému životu by jim  stačilo. 
pouhé nastolení přátelských a spravedlivých 
pravidel.

Dobijme si tedy přes naše krásné čtyrnožce 
baterky, když máme tu možnost. A vyjad
řujme se a čiňme tak, abychom nedobili ten 
zbytek, co to ještě s koňmi myslí vážně,

Zdena Motyginová
šéfredaktorka
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